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معاون وزیر اقتصاد:

فروش کیلویی گوشی های موبایل متروکه، به هیچ عنوان صحت ندارد

رئیس سازمان هواپیمایی:

ظرفیت پروازهای داخلی  کاهش پیدا نکرده است

گروه اقتصادی - مدیرعامل ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
اظهار کرد: ماجرای فروش کیلویی گوشــی های موبایل متروکه، به هیچ عنوان 

صحت ندارد و فروش آنها بر اساس ارزش واقعی بوده است.
 سیدعبدالمجید اجتهادی درباره مصوبه اخیر شورای عالی امنیت ملی مبنی 
بر اعلام متروکه شدن کالاهای مانده در گمرک بیش از دو ماه که برخلاف قانون 
امور گمرکی اســت اظهار داشت: مصوبه شورای عالی امنیت ملی به این جهت 
بود که کالاهای زیادی در انبارهای بنادر و برخی نیز در انبارهای گمرک به عنوان 
احتکار قانونی ماندگار می شد. وی ادامه داد: به این صورت که کالا وارد گمرک 
بندر شهید رجایی شده و در انبارهای آن دپو می شد. سپس صاحب کالا به جای 
اینکه کالا را ظرف دو ماه ترخیص کند در انبار نگه می داشت و با توجه به تورمی 
که وجود داشت، ماندگاری طولانی کالا در انبارهای بنادر و گمرکات باعث رشد 
بعضاً دو برابری قیمت کالا می شد.مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی تصریح کرد: لذا شورای عالی امنیت ملی برای جلوگیری از رسوب عمدی 
کالا مصوب کرد که اگر ظرف دو ماه کالا ترخیص نشــود متروکه اعلام شــده و 
به سازمان تملیکی منتقل خواهد شد.وی با بیان اینکه ما نیز در سازمان تملیکی 
خودمان به علت متروکه شدن کالاها منتقدیم ادامه داد: بنابراین صاحبان کالایی 
که اقدام به واردات قانونی کالا می کنند مشمول این مصوبه شورای عالی امنیت 
ملی نشده و معتقدیم اخذ ۲.۵ درصد از ارزش کالا بابت متروکه شدن آن، کمکی 

به جلوگیری از احتکار کالا نمی کند.
اجتهادی یادآور شد: حتی اگر ۲.۵ درصد از ارزش کالا از صاحبان کالاهای 
وارداتی گرفته شــود، به خزانه داری کل کشــور واریز خواهد شد و تنها درصد 
خیلی کمی از آن به ســازمان تملیکی می رســد که رقم چشمگیری نیست. البته 
بخشی از بودجه سازمان تملیکی از این محل تأمین می شود.وی خاطرنشان کرد: 

یکی از ابزارهای اصلی در جلوگیری از رسوب کالا و متروکه شدن آن در بنادر و 
گمرکات، مصوبه اخیر شورای عالی امنیت ملی است.

 مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی افزود: وقتی کالایی 
وارد می شود همزمان به صاحب کالا اعلام می شود که فرایند ثبت سفارش واردات 
و تأمین ارز را پیگیری کند تا کالای مانده در انبارها تعیین تکلیف شود نه اینکه 
وارد کننده، کالا را به کشــور بیاورد و انتظار داشــته باشــد که هر چه بیشتر در 
انبارهای گمرکی و بنادر بماند با افزایش قیمت کالا روبرو شــود.اجتهادی ادامه 
داد: از مسائل عجیبی که در این خصوص اتفاق افتاده این است که یک محموله 
وارداتی چندین بار متروکه شده و سپس برگشت خورده است. ما نیز به گمرک 
گفته ایم که اظهارنامه متروکه شــدن کالا و اعاده آن از ســوی صاحب کالا صرفاً 
برای فرصت ســوزی و طولانی تر شدن زمان ماندگاری کالا در انبارهای بنادر یا 
گمرکات است. به این معنا که وارد کننده می خواهد کشور را در فشار قرار دهد 
تا موقعیتی برای رشــد قیمت کالا پیدا کند.این مقام مسئول افزود: سازمان اموال 
تملیکی خواستار آن است که مصوبه شورای عالی امنیت ملی در خصوص حداقل 
ماندگاری کالا در انبارها از دو ماه به سه ماه که بر اساس قانون امور گمرکی است 
تغییر کند تا بتوانیم تجارت خارجی روان تری اجرا کنیم.اجتهادی درباره فروش 
کیلویی گوشی های موبایل متروکه از سوی سازمان اموال تملیکی گفت: به هیچ 
عنوان چنین موضوعی وجود نداشت؛ برداشتی که در این خصوص از اطلاعات 
داده شده دریافت شد کاملًا اشتباه بود و چنین اتفاقی در تاریخ سازمان تملیکی 
رخ نداده است.مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی تاکید کرد: 
این یک رویه گمرکی است که در اظهارنامه کالای متروکه از سوی گمرک، وزن 
محموله کانتینری نیز درج می شود اما در هنگام فروش کالاهای متروکه، کانتینر 
بازگشایی و اموال اظهار شده به تفکیک تعیین ماهیت و ارزش گذاری می شوند.

گروه اقتصادی - رئیس سازمان 
هواپیمایی کشوری گفت که ظرفیت 
پروازهای داخلی  کاهش پیدا نکرده و 
سفرهای تابستانی به جای خود باقی 

است. 
محمد محمدی بخش در پاسخ 
به اینکه آیا ظرفیت پروازهای داخلی 
برای اضافه شدن به بلیت های اربعین 
کاهــش یافته ؟ گفــت: به هیچ وجه 
اینطور نیست و پرواز سایر شهرها سر 

جای خودش اســت. ما تا پیش از این 
هم هفته ای ۱۵۵ پرواز به نجف داشتیم، 
اینطور نیست که پروازی را به صورت 
فوق العاده از شــهری کم کرده باشیم 
و بــه پروازهای اربعیــن اضافه کرده 
باشــیم، اما اکنون از شهرهایی مانند 
اصفهان، شیراز، تبریز، ارومیه، اردبیل، 
مشهد و اهواز، پروازهایی را به نجف 
پــرواز داریم. وی ادامــه داد: در این 
مدت حتی با توجــه به اینکه به آخر 

تابستان نزدیک می شویم، آمار روزانه 
خروجی از فرودگاه مهرآباد نسبت به 
روزهای قبل افزایش هم داشته است، 
در واقع ظرفیت پروازهای داخلی مان 
کاهش پیدا نکرده و سفرهای تابستانی 
بــه جای خود باقی اســت و در حال 

حاضر اوج ترافیک هستیم. 
البته طبیعتا همــواره پروازهای 
بعضی از شــهرها بــه دلایل مختلف 
کم و زیاد می شــود. معاون وزیر راه 

و شهرســازی با بیان اینکه از ظرفیت 
پروازهای بین المللی برای سفرهای 
اربعیــن اســتفاده می شــود، گفت: 
هواپیماهایــی ماننــد ایرباس ۳۴۰ یا 
بویینــگ ۷۴۷، پروازهای داخلی  را 
انجام نمی دهند و این هواپیماها برای 
اربعین اختصــاص یافتند، همچنین 
از پروازهایــی کــه از عملیات حج 
بــرای ایران ایر داشــتیم، اکنون برای 

پروازهای اربعین استفاده می شود.

گــروه اقتصــادی -روح الله 
ایزدخواه نماینده مردم تهران و عضو 
کمیســیون صنایــع و معادن مجلس 
شورای اسلامی در خصوص عملکرد 
یکســاله دولت ســیزدهم در حوزه 
اقتصادی و تصمیماتی که به جراحی 
اقتصادی مشــهور شد، گفت: ما یک 

نقد اساسی ای به دست فرمان اقتصادی 
دولت داریم که آن هم این اســت که 
بحث جراحی اقتصــادی را از جای 
مناســبی شروع نکرد و بحث اصلاح 
یارانه ها در فرآیند جراحی اقتصادی 

در زمان مناسبی انجام نشد.
وی ادامــه داد: دولــت باید این 

کار را از بخــش تولیــد آغاز می کرد 
و توســعه تولید، صادرات و افزایش 
درآمد برای دولت باید در دستور کار 
قرار می گرفت که مجبور نباشــیم در 
گام ابتدایی سیاست های انقباضی را 

دنبال کنیم.
ایزدخواه افزود: این شروع یعنی 

بحث اصلاح یارانه ها شــروع خوبی 
برای دولت نوپای آقای رئیسی نبود. 
آن هم بعد از یک رخوت ۸ ســاله که 

کم کاری های فراوان در کشور داشتیم 
و ســرمایه  اجتماعی بســیار آسیب 
دیــده بود. به همین دلیل من هم جزو 

مخالفان اصلاح نظام یارانه ای بودم و 
در زمان بررسی آن در موعد رسیدگی 
به لایحــه بودجه صحبت ها و دلایل 

خــودم را مطرح کــردم که این اتفاق 
شروع خوبی نیست.

عضو کمیسیون صنایع و معادن 
مجلــس در ادامه با تاکید بر اینکه »در 
فرآیند جراحی اقتصادی بخش تولید 
می بایست در اولویت قرار می گرفت«، 
خاطرنشــان کرد: همین مقداری که 
اکنون تحرک در حوزه صادرات رخ 
داده نشان دهنده آن است که چه اندازه 
گشــایش های خوبی ایجاد شده، لذا 
معقتدم که این حوزه یعنی گســترش 
تولید و صادرات می توانست سیاست 
محوری باشــد و دولت براساس آن 

حرکت کند.
وی افــزود: ما به یک انســجام 
اجتماعــی در لایه هــای مختلف و 
همینطور حضور نخبگانی در فضای 
دولتــی نیاز داشــتیم و این ها همه به 
نظــرم مقدماتی بود که بــرای انجام 
جراحی هــای این چنینی لازم بود؛ که 
خب این ها یک مقدار انجام نشد و از 
ایــن جهت نارضایتی هم الان فراگیر 

است.
نماینده تهــران در مجلس ادامه 

داد: نســبت به ارز ۴۲۰۰ تومانی این 
قضیــه وجود دارد که طبق آمار بالای 
۶۰ درصــد مردم از پیاده ســازی این 
طــرح ناراضی هســتند و بعد هم آن 
اســتراتژی محوری دولت به ویژه در 
حوزه اقتصاد و تولید است که ما هنوز 
فقدان یک استراتژی محوری داریم که 
براساس آن بشود سایر سیاست ها را 
تنظیم کرد. احساس می کنم در فضای 
مجلس هم همــکاران ما یک مقدار 
از این زاویه منتقد دولت هســتند که 
برنامه اساســی چیست و ریل گذاری 

بر چه اساسی می خواهد باشد؟
ایزدخواه در ادامــه بیان کرد: از 
ســوی دیگر انســجام تیم اقتصادی 
دولت زیرسوال اســت، البته از نگاه 
مــن جوان ترهــا بهتــر کار کردند و 
افراد مســن تر در کابینه اغلب دچار 
ضعف های اساسی در عملکرد هستند 
و از آن ها نه راهبرد می بینیم نه عملکرد 
مناسب، اما در کل جوان ترها به نظرم 
بهتر عمل کردند و تحرک بیشــتری 
داشــته و طرح هــای پخته تری برای 

اصلاح وضعیت کشور ارائه کردند.

گروه اقتصادی -بر اساس آمار 
اعلامی ســخنگوی گمرک، ارزش 
و وزن تجــارت غیرنفتــی ایران و 
کشورهای همسایه در ۵ ماه نخست 
امسال نسبت به ســال گذشته رشد 

چشمگیری پیدا کرده است.
 سخنگوی گمرک گفت : بیش 
از ۳۳میلیــون و ۳۳۳ هزار تن کالا به 
ارزش ۲۰ میلیارد و ۶۳۶ میلیون دلار 
بین ایران و ۱۵ کشــور همسایه ایران 
تبادل شــد که ۵۷ درصد وزن و ۴۸ 
درصد کل تجارت ۵ ماهه ایران را به 

خود اختصاص داده است.
سید روح اله لطیفی ، سخنگوی 
گمــرک در خصــوص تجــارت با 
کشورهای همســایه  اظهار داشت : 
تجارت خارجی غیر نفتی  کشورمان 
در پنج ماه نخست امسال، ۵۸میلیون 
و ۱۴۰ هــزار تــن کالا بــه ارزش 

۴۲میلیــارد و ۵۸۹ میلیون دلار بوده 
کــه از این میــزان ۳۳ میلیون و ۳۳۳ 
هــزار تن کالا بــه ارزش ۲۰ میلیارد 
و ۶۳۶ میلیــون دلار بیــن ایــران و 
۱۵ کشــور همســایه تبادل شده  که 
۵۷درصــد وزن و ۴۸درصد ارزش 
تجــارت خارجی کشــورمان را به 

خود اختصاص داده است.
وی افزود : تجــارت خارجی 
غیر نفتی ایران با ۱۵ کشور همسایه، 
نســبت به مدت مشــابه با رشد ۲۴ 

درصدی همراه بوده است.
لطیفــی در خصــوص میزان 
صادرات به کشــورهای همســایه 
گفت:از ابتدای ســال تا پایان مرداد 
مــاه، ۲۵ میلیــون و ۳۹۸هــزار تن 
کالای ایرانی بــه ارزش ۱۰ میلیارد 
و ۷۲۳میلیــون دلار به کشــورهای 
همسایه صادر شد که نسبت به مدت 

مشابه ۲۷ درصد افزایش داشته، این 
میزان کالای صادره، ۵۸ درصدِ وزن 
و ۵۱ درصــدِ ارزش کل صــادرات 
ایران در ۵ ماه نخســت امسال بوده 

است.
سخنگوی گمرک در خصوص 
همســایه  کشــورهای  از  واردات 
توضیح داد: از ۱۴ میلیون و ۶۵ هزار 
تن کالای وارده به کشــور، به ارزش 
۲۱ میلیارد و ۶۶۵ میلیون دلار در پنج 
ماه نخســت ســال، ۷ میلیون و ۹۳۵ 
هزار تــن کالا بــه ارزش ۹ میلیارد 
و ۹۱۳ میلیــون دلار از کشــورهای 
همســایه بوده که ۵۶ درصدِ وزن و 
۴۶درصــدِ ارزش واردات را به خود 
اختصاص داده که نســبت به مدت 
مشــابه با رشــد ۲۱ درصدی همراه 

بوده است.
لطیفــی در خصــوص میزان 

صادرات به  کشــورهای همســایه 
گفــت : عــراق با خریــد ۸ میلیون 
و ۶۵۵ هــزار تــن کالا بــه ارزش ۲ 
میلیــارد و ۹۶۱ میلیون دلار )کاهش 
۶ درصدی(، امارات با  ۵ میلیون تن 
بــه ارزش ۲ میلیــارد و ۷۸۱ میلیون 
دلار )رشــد ۴۵ درصدی(،  ترکیه با 
۳ میلیون و ۶۸۲ هزار تن، به ارزش ۲ 
میلیارد و ۳۲۸ میلیون دلار )رشد ۱۱۰ 
درصدی(، افغانستان با یک میلیون و 
۲۵۶ هــزار تن به ارزش ۶۴۱ میلیون 
دلار )کاهش ۲۵ درصدی(،  پاکستان 
با یک میلیون و ۷۸ هزار تن به ارزش 
۴۷۵ میلیون دلار ) رشد ۱۳ درصدی( 
، عمان با یک میلیون و ۲۱۹ هزار تن 
به ارزش ۴۵۲ میلیون دلار )رشد ۹۸ 
درصدی( و آذربایجان با خرید ۳۰۸ 
هزار تن کالای ایرانی به ارزش ۲۹۶ 
میلیــون دلار )رشــد ۸۴ درصدی(، 

هفت مقصد نخست کالاهای ایرانی 
به کشورهای همسایه ایران بودند.

وی افزود: روسیه با خرید ۴۱۷ 
هزار تن کالای ایرانی به ارزش ۲۹۱ 
میلیــون دلار )رشــد ۳۲ درصدی(، 
ترکمنســتان بــا ۵۲۹ هــزار تن  به 
ارزش ۱۶۶ میلیون دلار ) رشــد ۴۲ 
درصدی(، ارمنستان با ۳۵۸ هزار تن 
به ارزش ۱۴۴ میلیون دلار )رشد ۴۴ 
درصدی(،  کویت با ۲ میلیون و ۱۷۲ 
هــزار تن به ارزش ۷۳ میلیون دلار ) 
رشد ۳۹ درصدی(،  قزاقستان با ۲۴۳ 
هــزار تن به ارزش ۶۱.۲ میلیون دلار 
)کاهش ۳ درصــدی(،  قطر با ۳۷۵ 
هــزار تن بــه ارزش ۵۱ میلیون دلار 
)کاهش ۱۳ درصدی(،  بحرین با ۴.۲ 
هزار تن بــه ارزش ۳.۴ میلیون دلار 
)رشــد ۴۰ درصدی( و عربستان با 
خرید ۳۷۶ تن کالای ایرانی به ارزش 

۱۹۲ هزار دلار ) رشد ۳۹۲درصدی( 
مقاصد هشــتم تا پانزدهم صادراتی 
کالاهای ایرانی در بین همســایگان 

بودند.
سخنگوی گمرک در خصوص 
میزان واردات  از کشورهای همسایه 
توضیــح داد: امارات بــا فروش ۴ 
میلیون و ۶۰۳ هزار تن کالا به ارزش 
۶ میلیارد و ۷۴ میلیون دلار ) رشد ۱۳ 
درصدی( ، ترکیه با یک میلیون و ۱۶۳ 
هزار تن بــه ارزش ۲ میلیارد و ۱۶۶ 
میلیون دلار ) رشــد ۲۱ درصدی(،  
روسیه با یک میلیون و ۱۶۳ هزار تن 
به ارزش ۷۱۵ میلیون دلار ) رشد ۵۰ 
درصدی(،  پاکستان با ۳۸۳ هزار تن 
بــه ارزش ۴۲۹ میلیون دلار ) رشــد 
۳۷۵ درصــدی(،  عمان با ۳۴۷ هزار 
تن به ارزش ۳۱۰ میلیون دلار )رشد 
۵۳ درصدی(،  قزاقستان با ۱۷۸ هزار 

تن به ارزش ۷۸.۴ میلیون دلار ) رشد 
۱۷۴ درصدی(و عراق با فروش  ۵۴ 
هزار تن کالا به ارزش ۷۴ میلیون دلار 
)کاهش ۵۸ درصدی(، هفت کشور 
اول همسایه در فروش کالاهای مورد 
نیاز به ایران در بین همسایگان بودند.
وی افزود: بعــد از عراق، قطر 
بــا فــروش هزار و ۸۰۰تــن کالا به 
ارزش ۱۷ میلیون دلار) رشــد ۲۶۸ 
درصــدی(، آذربایجان بــا ۸ هزار و 
۹۵۱ تــن به ارزش ۱۵.۳ میلیون دلار 
)رشــد ۱۰ درصدی( ، ترکمنستان با 

۲۲ هزار تن بــه ارزش ۱۴.۴ میلیون 
دلار )کاهش ۷ درصدی(،  افغانستان 
با ۸ هــزار و ۵۰۰ تن به ارزش ۱۰.۴ 
میلیون دلار ) رشــد ۱۶۶ درصدی(،  
کویت با هزار و ۷۹۴ تن به ارزش ۳.۹ 
میلیــون دلار )کاهش ۲۳ درصدی(،  
ارمنستان با هزار و ۹۶۹ تن به ارزش 
۳.۷ میلیون دلار)کاهش ۶۶درصدی( 
و بحرین با  ۲۸ تن به ارزش ۵۵۸ هزار 
دلار )رشد ۳ درصدی( در رتبه های 
هشــتم تا چهاردهم واردات ایران از 

کشورهای همسایه قرار دارند.

ایزدخواه عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس:

بالای ۶۰ درصد مردم از 
پیاده سازی حذف ارز ترجیحی 

ناراضی هستند
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: دولت باید جراحی اقتصادی را از بخش تولید آغاز می کرد

 و توسعه تولید، صادرات و افزایش درآمد برای دولت باید در دستور کار قرار می گرفت که مجبور نباشیم در گام ابتدایی 
سیاست های انقباضی را دنبال کنیم.

گــروه اقتصادی - بانــک مرکزی با  
هــدف افزایش شــفافیت در تراکنش های 
بانکی از طریق تفکیک حساب های تجاری 
از غیرتجاری، مشوق هایی را برای صاحبان 

این حساب ها در نظر گرفته است.
سه شنبه ۱۵ شهریور دستورالعمل ناظر 
بر حســاب سپرده تجاری و خدمات بانکی 
مرتبط با آن توسط بانک مرکزی ابلاغ شد. بر 
این اساس تمامی حساب های سپرده بانکی 
اشخاص حقوقی، حساب تجاری محسوب 
می شوند. حساب ســپرده بانکی اشخاص 
حقیقی، حســاب غیرتجاری است و فقط 
در صورت طی یک ســری از تشریفات به 

حساب تجاری تبدیل می شود.
دســتورالعمل ناظر بر حساب  
سپرده تجاری و خدمات بانکی مرتبط 

با آن ابلاغ شد

پیش از این بخشنامه نیز رئیس سازمان 
امور مالیاتی به جلسات این سازمان و بانک 
مرکزی برای تســریع این فرآیند اشاره کرده 

بود.
آقای داود منظور گفت: گام دوم اجرای 
قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان 
که با مشــارکت بانک مرکــزی و در اجرای 
ماده )۱۰( آن عملیاتی خواهد شــد، تفکیک 
حساب های شخصی از حساب های تجاری 
است که دستورالعمل اجرایی آن در شورای 

پول و اعتبار مصوب شده است.
او می گوید: در جریان اجرای این ماده 
قانونی تا کنون بیش از هشت میلیون حساب 
تجاری شناســایی و به پرونده های مالیاتی 

متصل شده و به منظور تکمیل اطلاعات در 
این حوزه، جلســات مستمر و هفتگی میان 
کارشناســان ســازمان امور مالیاتی و بانک 

مرکزی در حال برگزاری است.
معــاون نظارت بانک مرکــزی هم با 
تشریح اهداف تفکیک حساب های تجاری 
از شــخصی مــواردی را در این خصوص 

مطرح کرد.
افزایش شفافیت در تراکنش های 
بانکی یکی از اهداف تفکیک حســاب 

تجاری از شخصی
آقای ابوذر سروش گفت: بانک مرکزی 
با هدف تسهیل معاملات و مبادلات تجاری 
اشــخاص و همچنین افزایش شفافیت در 

تراکنش هــای بانکی کــه از طریق تفکیک 
حساب های ســپرده تجاری از غیرتجاری 
حاصل می شود، مشوق های متعددی را برای 

صاحبان این حساب ها در نظر گرفته است.
او می گوید: بانک مرکزی در مقرراتی 
که اخیراً در رابطه با شــرایط و ضوابط ناظر 
بر حســاب های تجاری تصویب و به شبکه 
بانکی ابلاغ کرده اســت همه حساب های 
اشــخاص حقیقی را غیر تجــاری قلمداد 

می کند.
معــاون نظارت بانــک مرکزی گفت: 
اقدامات بانک مرکزی در تمهید سیاست های 
تشــویقی برای صاحبان کسب و کار نشان 
می دهد که این بانــک عمیقاً اعتقاد دارد که 

صاحبان کسب و کار به اثرات مثبت این طرح 
برای کشور اشــراف دارند و در اجرای این 
طرح، دستگاه های مسئول را یاری خواهند 

کرد.
در خصوص این تفکیک حســاب ها 
و اهمیت آن کارشــناس بانکی هم نکاتی را 

بیان کرد.
آقای بالسینی گفت: یکی از موضوعات 
جــدی در اقتصاد ایران در ســال های اخیر 
عدم شفافیت لازم در خصوص فعالیت های 
تجاری و اقتصادی افراد بوده است. بسیاری 
از افراد از طریق حساب های شخصی خود 
فعالیت های تجــاری انجام می دادند که این 
مسئله شفافیت را زیر ســوال می برد و بعد 

ســبب می شد اطلاعات کافی وجود نداشته 
باشد و سازمان امور مالیاتی هم نمی توانست 
برآورد دقیقی از مالیات مودیان حقوقی داشته 

باشد.
او می گویــد: اجرای طــرح تفکیک 
حســاب ها ســبب می شــود اگر تراکنش 
نامتعارفی از حســاب های شــخصی افراد 
رقم بخورد ، ســازمان امور مالیاتی بتواند با 
همکاری بانک مرکزی رصد کامل را جهت 

اقدام مناسب داشته باشد.
مالیات واقعی و عادلانه با تفکیک 

حساب تجاری از شخصی
آقــای احمد غفــارزاده کارشــناس 
اقتصادی گفت: برای تعیین مالیات عادلانه، 

واقعــی و قانونی نیاز به اطلاعات مربوط به 
فعالیت های اقتصادی مودیان است. به نوعی 
می توان گفت زمانی کــه اطلاعات مربوط 
به فعالیت های اقتصــادی فعالان اقتصادی 
در اختیار سازمان وصول کننده مالیات قرار 
نگرفته باشــد، امکان تعیین و مطالبه مالیات 
عادلانــه وجود ندارد بنابــر این بزرگ ترین 
مشکلی که در گذشته و تا حدودی در اکنون 
داریم مطالبه مالیات ناعادلانه از اشــخاص 
مختلف است که با تفکیک حساب شخصی 
و تجاری و اقدامات در زمینه این مشــکل تا 

حد زیادی رفع می شود.
به تازگــی آقای احســان خاندوزی 
وزیر امــور اقتصادی و دارایی هم از تکمیل 
فرآیند تفکیک حســاب شخصی و تجاری 
باهمکاری بانک مرکزی تا پایان سال ۱۴۰۱ 

خبر داده است .

تفکیکحسابهایتجاریوشخصیسرعتمیگیرد

تجارت۲۰.۶میلیارددلاریایرانباهمسایگاندرسال۱۴۰۱؛

درآمد۱۰.۷میلیارددلاریایرانازصادراتبههمسایگان

ما به یک انســجام اجتماعی در لایه های مختلف و همینطور حضور نخبگانی در فضای 
دولتی نیاز داشتیم و این ها همه به نظرم مقدماتی بود که برای انجام جراحی های این چنینی 
لازم بود؛ که خب این ها یک مقدار انجام نشد و از این جهت نارضایتی هم الان فراگیر است.

گــروه اقتصادی -بر اســاس 
دســتور وزیــر اقتصــاد کمیتــه ای 
متشــکل از این وزارتخانه، سازمان 
برنامه، بانک ها، نمایندگان مجلس و 
کارآفرینان به منظور الحاق پیشــنهاد 
آنها به لایحه بودجه ۱۴۰۲ تشــکیل 

می شود.
ســید احســان خاندوزی طی 
ســخنانی در جلســه ای بــا حضور 
کارآفرینان کشــور با اشاره به برخی 

موضوعــات مطروحــه از ســوی 
حاضرین در جلســه، اظهار داشت: 
همــکاران مــن در وزارت اقتصاد از 
همین لحظه، بررســی و چاره جویی 
در مورد موضوعاتــی چون "امکان 
دسترســی کارآفرینان به تسهیلات، 
متناسب با مالیات عملکرد پرداختی"، 
توســط  اوراق  انتشــار  "امــکان 
شرکت های تولیدی" یا "برخورداری 
از تضامین دولتی، متناسب با صادرات 

شــرکت های تولیــدی" و … را در 
دستور کار قرار خود قرار خواهند داد.
خانــدوزی افزود: در خصوص 
موضوعــات فراگیر مطرح شــده در 
جلسه نیز تلاش خواهیم کرد، جلساتی 
با وزرا و دستگاه های مرتبط، از جمله 
در ارتباط با حل مشکلات برق تولید 
کنندگان )که در جلسه پیشین شورای 
گفت و گو نیز مطرح شده بود( برگزار 
کنیــم و امیدواریم اتفاق مثبتی در این 

زمینه رخ دهد.
وزیر اقتصاد ادامــه داد: از همه 
مهمتر این اســت که بتوانیم به مثابه 
یک بســته عملکردی کوچک، چند 
موضوع اصلی کارآفرینان را که نیازمند 
موافقت قانونگذار اســت و مواردی 

مثل مشــکلات ناشی از اعمال قانون 
جدید ارزش افزوده و یا قانون مبارزه 
با قاچاق بر عملکرد تولیدکنندگان را 
شامل می شود، در کارگروهی مشترک 
بین سازمان برنامه و بودجه، بانک ها، 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 

و حضور خود شــما، مطرح و جمع 
بندی کنیم.

ماحصل  افــزود:  خانــدوزی 
جلســات این کارگروه، باید تا پیش 
از آذر ماه مشــخص و در قالب چند 
بند، به لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ الحاق 

شــود و درخواســت من از دوستان 
فراکســیون حمایت از کارآفرینان در 
مجلس شــورای اســلامی این است 
که با همکاری در تصویب آن، کمک 
کنند، با رفع مشکلات، جمع زیادی از 

فعالان اقتصادی منتفع شوند.

گروه اقتصــادی -مدیر عامل 
شــرکت مــادر تخصصــی عمران 
شهرهای جدید کشور و معاون وزیر 
راه و شهرسازی گفت: پرونده مسکن 
تا سال آینده به دستور رییس جمهور 
و تاکیــد وزیر راه و شهرســازی باید 
بســته شــود. علیرضا جعفری عصر 
در آئین بهره بــرداری از یک هزار و 

۳۶۶ واحد مسکن مهر در شهر جدید 
مهستان در البرز با اشاره به بیانات رهبر 
معظــم انقلاب درباره عقب ماندن در 
مسکن اظهار داشت: امروز دولت در 
حوزه مسکن در نگاه اول چهار میلیون 
واحد را مدنظر دارد و در تلاش است 
تا با کار جهادی، فرمایشات ایشان را 
در موضوع مسکن را جبران کند. وی 

اضافه کرد: مسکن مهر در زمان خود 
یکی از طرح های خوب برای مسکن 
دار شدن مردم بود اما متأسفانه مورد بی 
مهری قرار گرفت. جعفری با اشاره به 
اهتمام دولت برای اجرای طرح مسکن 
مهر تاکید کرد: اما امروز با تلاش های 
صورت گرفته از ســوی دولت شاهد 
این هستیم که بخشی از این طرح پس 

 از ۱۱ ســال بلاتکلیفی به ســرانجام 
رسید.

وزیراقتصاد؛

پیشنهادهایکارآفرینانبهلایحهبودجه۱۴۰۲اضافهمیشود

معاونوزیرراه:

پروندهمسکنمهربایدتاسالآیندهبستهشود


